
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Ανάπτυξης 

Θέμα: «Πληρωμές για τα οικολογικά σχήματα και τις συνδεδεμένες ενισχύσεις 

έτους 2023» 

 

Μεγάλη Τρίτη 30 Απριλίου 2024, τέλειωσε το όνειρο της τρίτης κατά σειρά μεγάλης 

πληρωμής των αγροτών και κτηνοτρόφων για το έτος 2023 (μετά απ’ αυτές του 

περασμένου Οκτωβρίου και του Δεκεμβρίου), καθώς σε πολλές περιπτώσεις τα 

χρήματα που πιστώθηκαν στους λογαριασμούς των δικαιούχων ήταν σχεδόν τα μισά 

απ’ αυτά τα οποία οι ίδιοι περίμεναν.  

Οι πληρωμές της Μεγάλης Τρίτης αφορούσαν ποσό μεγαλύτερο των 700 εκ. € για δυο 

μεγάλες κατηγορίες ενισχύσεων αυτές για τα οικολογικά σχήματα και τις συνδεδεμένες 

ενισχύσεις. 

Σχετικά με τις πληρωμές των οικολογικών σχημάτων, ξαφνικά και χωρίς καμία 

προειδοποίηση, το ΥΠΑΑΤ αποφάσισε πολύ μεγάλες οριζόντιες μειώσεις των ποσών 

από τις αρχικές εκτιμήσεις του Στρατηγικού Σχεδίου της ΚΑΠ 2023-27 που 

κυμαίνονται μεταξύ 40% και 50% ενώ προς το παρόν φαίνεται ότι διασώζεται μόνο το 

οικολογικό σχήμα  για το κομφούζιο, το οποίο έχει μια μικρότερη μείωση της τάξης 

του 12%. Τελικά επαληθεύτηκαν «οι Κασσάνδρες»  που μιλούσαν για οριζόντιες 

μειώσεις στις ενισχύσεις των οικολογικών σχημάτων λόγω υπέρβασης των 

χρηματοδοτικών κονδυλίων, μετά τη διαπίστωση της υπέρβασης κατά 550 εκ. € 

περίπου του διατιθέμενου προϋπολογισμού των 425 εκ. €, αφού η έλλειψη πολιτικού 

ρεαλισμού και οι αδυναμίες του συστήματος διαχείρισης των ενισχύσεων, οδήγησαν 

σε μεγάλες μειώσεις των τελικών ποσών ενισχύσεων σε σχέση με τις εκτιμώμενες του 

στρατηγικού σχεδίου. 

Όσον αφορά στο καθεστώς των συνδεδεμένων ενισχύσεων, επίσης ξαφνικά και χωρίς 

καμία προειδοποίηση, το ΥΠΑΑΤ αποφάσισε πολύ μεγάλες οριζόντιες μειώσεις ή 

πολύ μεγάλες αυξήσεις στα ποσά των συνδεδεμένων ενισχύσεων του 2023, σε 
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σύγκριση με τα εκτιμώμενα ποσά στο Στρατηγικό Σχέδιο της ΚΑΠ 2023-27.  Έτσι, 

από τη μία υπήρξαν εντυπωσιακές αυξήσεις στις συνδεδεμένες ενισχύσεις του μαλακού 

σιταριού (+170%) και του κριθαριού (+185%) και από την άλλη εντυπωσιακές 

μειώσεις στα μήλα ΠΟΠ (-50%), στα πορτοκάλια για χυμό (-46% ) και αραβόσιτο              

(-28%). Σημειώνεται ότι στις προηγούμενες προγραμματικές περιόδους (και μέχρι το 

2022) η απόκλιση μεταξύ του εκτιμώμενου και του τελικού ποσού, ήταν της τάξης του 

+/- 2-3 €/στρέμμα ενώ με το ΣΣ-ΚΑΠ 2023-2027 οι διαφορές ανάμεσα στα εκτιμώμενα 

και τελικά ποσά είναι μέχρι και  πολύ μεγάλες.  

Αποδεικνύεται, περίτρανα από τον Οκτώβριο και μέχρι σήμερα, ότι το Στρατηγικό 

Σχέδιο της ΚΑΠ 2023-27 (που διαπραγματεύτηκε, διαμόρφωσε και υλοποίησε η 

κυβέρνηση της ΝΔ), βρίσκεται πολύ μακριά από την πραγματικότητα της ελληνικής 

αγροτικής οικονομίας και από τις ανάγκες των Ελλήνων αγροτών και κτηνοτρόφων, 

με καταστροφικές συνέπειες για το μέλλον τους, που δυστυχώς αποκαλύπτονται 

σήμερα.  

Και ενώ, οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι είναι ιδιαίτερα αναστατωμένοι με τις μειώσεις 

των ενισχύσεων που έλαβαν για το έτος 2023 τόσο όσον αφορά στη βασική ενίσχυση 

αλλά και στις ενισχύσεις των οικολογικών σχημάτων καθώς και των συνδεδεμένων 

ενισχύσεων, έκπληξη προκαλεί  η διοίκηση του ΟΠΕΚΕΠΕ αναφορικά με την 

ανακοίνωση απολογισμού επί του θέματος που αναφέρει ότι «ο Οργανισμός 

πραγματοποίησε άλμα προς το μέλλον, αφήνει πίσω του όσα τον πλήγωσαν και 

θεμελιώνει την λειτουργική του κανονικότητα, την αξιοπιστία του με έγκαιρες, έγκυρες, 

διαφανείς, δίκαιες πληρωμές, σύμφωνα με τα προβλεπόμενα από τις κείμενες κοινοτικές 

και εθνικές νομικές διατάξεις και κανονισμούς. Η συνεχής, αδιάληπτη υποστήριξη και 

καθοδήγηση, της νέας Διοίκησης του Οργανισμού από την Πολιτική Ηγεσία του 

Εποπτικού θεσμικού Οργάνου δηλαδή του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Τροφίμων και με την άρτια συνεργασία με την ανάδοχο εταιρεία, το τραπεζικό ίδρυμα 

αλλά και τα Κέντρα Υποβολής Δηλώσεων, αποτέλεσαν την βάση για την ανάταξη του 

Οργανισμού». 

Δηλαδή κατά το ΥΠΑΑΤ και τον ΟΠΕΚΕΠΕ όλα είναι «καλώς καμωμένα». 

Σε συνέχεια των παραπάνω ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Γιατί το Στρατηγικό Σχέδιο της ΚΑΠ 2023-27 (που διαπραγματεύτηκε, 

διαμόρφωσε και υλοποίησε η κυβέρνηση της ΝΔ), βρίσκεται τελικά τόσο πολύ 

μακριά από την πραγματικότητα της ελληνικής αγροτικής οικονομίας και από 

τις ανάγκες των Ελλήνων αγροτών και κτηνοτρόφων;  

2. Γιατί προέκυψαν οι τόσο μεγάλες μειώσεις των ποσών των οικολογικών 

σχημάτων που κυμαίνονται μεταξύ 40% και 50% σε σχέση με τις αρχικές 

εκτιμήσεις του Στρατηγικού Σχεδίου της ΚΑΠ 2023-27 και γιατί δεν έγιναν οι 

απαιτούμενες ενέργειες για να αποφευχθεί αυτή η δυσάρεστη κατάσταση; 

3. Γιατί προέκυψαν οι τόσο μεγάλες μειώσεις των ποσών σε ορισμένες κατηγορίες 

συνδεδεμένων ενισχύσεων όπως αυτές στα ΠΟΠ μήλα, πορτοκάλια για χυμό 

και αραβόσιτο που φτάνουν μέχρι και 50% σε σχέση με τις αρχικές εκτιμήσεις 

του Στρατηγικού Σχεδίου της ΚΑΠ 2023-27 και γιατί δεν έγιναν οι 

απαιτούμενες ενέργειες για να αποφευχθεί αυτή η δυσάρεστη κατάσταση για 

τους καλλιεργητές μήλων, πορτοκαλιών και αραβόσιτου; 



4. Προτίθεται το Υπουργείο να προχωρήσει άμεσα στις απαραίτητες  διορθώσεις 

προκειμένου οι αγρότες και κτηνοτρόφοι να ενισχυθούν για τα οικολογικά 

σχήματα και τις συνδεδεμένες ενισχύσεις, με βάση τα προβλεπόμενα στο 

Στρατηγικό Σχέδιο της ΚΑΠ 2023-27; 

5. Ποιες είναι οι ενέργειες του Υπουργείου προκειμένου να διορθωθούν οι 

αστοχίες και οι αδυναμίες του στρατηγικού σχεδίου της ΚΑΠ 2023-27 και να  

επιλυθούν τα προβλήματα που έχουν προκύψει στις ενισχύσεις των 

οικολογικών σχημάτων; 

6. Ποιες οι ενέργειες το Υπουργείου προκειμένου να διορθωθούν οι αστοχίες και 

οι αδυναμίες του στρατηγικού σχεδίου της ΚΑΠ 2023-27 και να  επιλυθούν τα 

προβλήματα που έχουν προκύψει στις ενισχύσεις των συνδεδεμένων 

ενισχύσεων; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γαβρήλος Γιώργος 

Δούρου Ρένα 

Θρασκιά Ράνια 

Καλαματιανός Διονύσης 

Καραμέρος Γιώργος 

Κασιμάτη Νίνα 

Κόκκαλης Βασίλης 

Μαμουλάκης Χάρης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 

 

 

 




